
Vaše Ekselencije, 

Poštovani učesnici, 

Dame i gospodo, 

  

Na samom početku željela bih se zahvaliti “George C. Marshall” Centru njemačkog Marshall 

centra i njegovom Alumni udruženju u Crnoj Gori na konstantnoj podršci i organizaciji 

konferencija koje se direktno odnose na postignuća i izazove sa kojima se Crna Gora suočava u 

procesima evrospkih i euro-atlanskih integracija. 

  

To je posebno slučaj sa ovogodišnjom Konferencijom na temu “Paralaleni evropski i euro-

atlanski procesi Crne Gore – rezultati i obaveze”. Učesnici će imati odličnu priliku da čuju i 

razgovaraju sa poštovanim panelistima, koji će im obezbijediti sveobuhvatan pregled realizacije 

ovih procesa, postignute rezultate, dalji razvoj situacije i očekivanja. 

  

Sigurna sam da ćemo se svi složiti oko činjenice da je, od sticanja svoje nezavisnosti, Crna Gora 

učinila značajan napredak kako u smisli evropskih, tako i u smislu euro-atlanskih integracija. 

Ovaj napredak nije došao sam od sebe, već je rezultat snažne posvećenosti Crne Gore 

integrativnim procesima, koji predstavljaju strateške prioritete od nacionalnog značaja.  

  

Sigurna sam da ste svi upoznati sa specifičnostima geostrateškog položaja Crne Gore, kao i 

cijelog regiona Zapadnog Balkana. Iako je prošlo više od 20 godina, neki od nas se jasno sjećaju 

konflikata koji su se tada desili u našem regionu. Srećom, ti događaji su daleko iza nas. Ipak, 

imajući ih u vidu, kao i ostala slična istorijska iskustva na Balkanu, Crna Gora smatra da je 

najbolji način za rješavanje ne samo svoje stabilnosti i bezbjednosti, već i stabilnosti i 

bezbjednosti cijelog regiona, u okvirima kolektivnog sistema bezbjednosti i odbrane. Ovakvo 

opredjeljenje je u direktnoj vezi sa cjelovitim reformama koje treba sprovesti u različitim 

sektorima, koje već donose vidljive promjene u cijelom društvu. Ovdje namjerno koristim riječ 

“promjene”, jer vjerujem da naše malo i tradicionalno društvo prolazi kroz sveobuhvatne i 

korjenite promjene u svim oblastima. 

  



Još 2007. godine, kada smo potpisali Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju sa EU, započeli 

smo sprovođenje reformi, kako na unutrašnjem tako i na spoljašnjem planu. Osnovne vrijednosti 

Evropske unije, kao što su vladavina prava, demokratija, ljudska prava postale su okosnica naših 

aktivnosti. S druge strane, svi ćemo se složiti da samo stabilno i bezbjedno društvo može 

osigurati adekvatan okvir prave demokratije. Upravo tu postaje očigledna sinergija sa procesom 

euro-atlanskih integracija. Iz tih razloga je Crna Gora i pratila agende oba integrativna procesa, 

smatrajući ih komplementarnim procesima, postižući na taj način bolje rezultate u kraćem 

vremenskom periodu. 

  

Upravo se na ovaj način došlo do rezultata da Crna Gora danas predstavlja najuspješnijeg 

kandidata za članstvo i u Evropskoj uniji i u NATO. 

  

Vaše Ekselencije, 

Dame i gospodo, 

  

Na Međuvladinoj konferenciji o pridruživanju Crne Gore Evropskoj uniji, koja je održana u junu 

2012.godine, Crna Gora je započela pregovore sa EU oko 35 poglavlja. U skladu sa novim 

pristupom, prva dva otvorena poglavlja su i najzahtjevnija: Poglavlje 23 – Pravosuđe i vladavina 

prava i Poglavlje 24 – Pravda, sloboda i bezbjednost. U cilju pružanja podrške procesu 

pregovaranja sa EU, u decembru, 2013. godine, Vlada Crne Gore je usvojila Program o 

pridruživanju Crne Gore Evropskoj uniji za period 2014.-2018. Ovaj proces se odvija u pravom 

smjeru, što se može vidjeti iz Izvještaja Evropske Komisije o napretku Crne Gore za 2013. 

godinu, a sigurna sam da ćete sve detalje oko istog imati prilike da čujete tokom panela. 

  

Paralelno sa evropskom agendom, veliki broj aktivnosti se odvija i na putu euro-atlanskih 

integracija. Od trenutka kada smo dobili pozivnicu da se pridružimo MAP procesu, 2009. 

godine, uspješno smo završili tri Godišnja nacionalna programa. Pored toga, u februaru ove 

godine, Vlada Crne Gore je usvojila Izvještaj o implementaciji IV ANP-a. Očekujemo da se 

implementacija svih aktivnosti iz četvrtog ANP-a završi do kraja juna 2014. godine. U tom 

kontekstu, kada je riječ u integracijama u NATO, željela bih naglasiti posvećenost Crne Gore u 

sprovođenju reformi u četiri ključne oblasti: vladavina prava i ostali politički kriteriji, reforma 



obavještajnog sektora, modernizacija i reforma sektora odbrane i povećanje podrške javnosti za 

članstvo Crne Gore u NATO. U svim ovim oblastima, zajedno sa našim partnerima – zemljama 

članicama NATO-a, pažljivo pratimo i na godišnjem nivou procjenjujemo postignuti napredak. 

U vezi sa tim, zadovoljstvo mi je reći da su svi saglasni da je Crna Gora uspješna priča i pouzdan 

partner kada se radi o usvajanju kriterija i standarda Alijanse. 

  

Nema sumnje da je NATO politika “otvorenih vrata” prilika za Crnu Goru da postane prva 

sljedeća članica Alijanse. Kao najbolje pripremljena zemlja aspirant, nastavićemo sa intenzivnim 

političkim dijalogom, očekujući rezultat politike “otvorenih vrata” i prepoznavanje naših 

međusobnih rezultata, na predstojećem Samitu u septembru. 

  

Na kraju, željela bih naglasiti da je od izuzetnog značaja da mladi ljudi shvate razloge zašto smo 

započeli ove integrativne procese i kojim ciljevima težimo. Značajno je da razumiju da članstvo 

u ove međunarodne organizacije, zajedno sa modernim i razvijenim zemljama svijeta, sa sobom 

nosi više prednosti nego rizika. Nadam se da će ova konferencija biti još jedna prilika da se 

ukrste argumenti ili da se bolje uvide i razumiju naše potrebe i napori potrebni za uspješnu 

implementaciju spoljno političkih ciljeva Crne Gore – članstvo u Evropsku uniju i NATO. 

  

Zahvaljujem se na pažnji i želim vam uspješnu konferenciju. 

 


